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Gemeenteraad Heeze-Leende

Besluitenlijst van de openbare vergadering gehouden op 8 november 2021  

Aanwezig:
Voorzitter  burgemeester P.J.J. Verhoeven
Leden: J.H.M. Cuijten, A.J.M. Dietvorst, R. Groenewoud, mw. A.M. Hijmans,  

mw. M.L. ten Hout, D.L. Keuten, M.P. Klerks, M. de Lange, F.M.P. 
Maas, mw. I.C.J.A.T. Maas, H.J.A. Scheepers, mw. M.E.W. van 
Breugel-Smolders, A.J.H.M. Snoeijen, J.M.M. de Turck, mw. T.C. 
Veldkamp, P.J.N.M. Vertogen, J.P.T.J.N. Vos

Griffier: mw. E. Daamen-va mw. E. Daamen-van Lieshout  

Voorts 
aanwezig:

J.W.M. de Bruijn, F.J.J. de Win, P. van der Stek (wethouders),  P. 
Hertog (wnd. griffier), mw. C.G. Klesman-Nacken (gemeentesecretaris)

Afwezig: --

1. Opening/Vaststelling agenda/Mededelingen/Trekking stemnummer
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

Bij hoofdelijke stemming wordt begonnen bij mw. M.L. ten Hout.

1a. Benoeming fractievertegenwoordiger AbHL(Rv21.45)
De raad van de gemeente Heeze-Leende besluit zonder beraadslaging en met algemene 
stemmen conform het voorstel van de griffie

• mw. F.H.W. van Eerd met ingang van 8 november te benoemen als 
fractievertegenwoordiger van Algemeen belang Heeze-Leende.

In handen van de voorzitter legt mw Van Eerd de voorgeschreven verklaring en belofte 
af. 

2. Vaststelling besluitenlijst
2.1. Vaststelling van de besluitenlijst van de openbare raadsvergadering d.d. 18 

oktober 2021
De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

3. Ingekomen stukken en mededelingen
Ingekomen stukken 3.I.b t/m 3.I.f en 3.I.h. worden voor kennisgeving aangenomen. Naar 
het presidium worden gevraagd de ingekomen stukken onder 3.I.a. (Fractie ZW14 
(gemeente Waalre), Windmolens op zoeklocatie 13, resultaat van een zorgvuldig proces, 
verzoek GroenLinks), 3.I.g. (Jaarverslag 2020 molen St. Victor, verzoek GroenLinks), 
3.III.a. (omwonenden Valkenswaardseweg, zienswijze kennisgeving ontwerpbesluit 
verzoek hogere grenswaarde, Wet geluidshinder, verzoek PvdA). 

4. Hamerstukken
--
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5./7. Programmabegroting 2022 (Rv21.42)

A1. D66, Doorontwikkeling bibliotheek
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebben van
de begroting 202202925

overwegende dat: 
• de bestrijding van laaggeletterdheid in alle vormen een maatschappelijke opgave 

is, waarin in Heeze-Leende de bibliotheek Heeze-Leende een belangrijke rol 
speelt door onder ander de opzet van het Taalhuis

• de beschikbare capaciteit van het Taalhuis op dit moment niet kan voldoen aan 
de behoefte die er is

• de Wet stelsel openbare bibliotheekvoorzieningen (Wsob) vijf maatschappelijke 
functies heeft benoemd voor een Bibliotheek 2.0 waarvan met name “het ter 
beschikking stellen van kennis en informatie” voor de Bibliotheek Heeze-Leende 
nog verder ontwikkeld kan worden

• de bibliotheek op dit gebied ook een belangrijke partner kan zijn voor de 
gemeente door een rol te spelen in informatievoorziening bij grote onderwerpen 
en het faciliteren van participatietrajecten

• de huidige middelen van de bibliotheek deze ontwikkelingen op dit moment niet 
toelaten

besluit
• voor de jaren 2022 en 2023 jaarlijks incidenteel 75.000 EUR vrij te maken voor 

het bibliotheekwerk
• deze extra middelen te oormerken tot maximaal 50.000 EUR voor het verhogen 

van de beschikbaarheid van het taalpunt en tot maximaal 50.000 EUR voor het 
opzetten en inrichting van de kennis- en informatievoorziening waarbij met name 
samenwerking met de gemeente aandacht krijgt

• in de begroting van 2023-2026 vanaf 2024 hiervoor structureel aanvullende 
middelen op te nemen

en gaat over tot de orde van de dag”

Amendement verworpen, 6 stemmen voor, 11 stemmen tegen. Hoofdelijke stemming.

Voor: F. Maas, mw. M. van Breugel-Smolders, M. de Lange, M. Klerks, H. Scheepers, 
mw. A. Hijmans
Tegen: mw. M. ten Hout, D. Keuten, J. Cuijten, A. Snoeijen, J. Vos, mw. I. Maas, A. 
Dietvorst, P. Vertogen, mw. T. Veldkamp, J. de Turck, R. Groenewoud. 

Stemverklaringen afgegeven door A. Snoeijen en J. de Turck.

M0. VVD, Woningbouw de Bulders
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van: 
- de begroting 2022, en met name het grote belang van woningbouw in onze gemeente
- alle problemen die momenteel spelen in de Bulders ten aanzien van het realiseren 

van reeds verkochte woningen
- de problemen die spelen ten aanzien van het realiseren van de benodigde 

voorzieningen voor de waterhuishouding en de poging om deze problematiek te 
verleggen naar nabij gelegen agrarisch gebied

overwegende dat
- het kunnen voortzetten van de woningbouw in de Bulders van groot belang is om te 

kunnen voorzien in de woonbehoefte van onze inwoners
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- de huidige problemen rond de waterhuishouding in het gebied schadelijk zijn voor 
betrokken inwoners en agrariër in het gebied, maar ook de Bulders bv en de 
gemeente

- de gemeente een belangrijke rol kan spelen bij het oplossen van de problemen, zowel 
qua bemiddeling als vanuit haar publiekrechtelijke verantwoordelijkheden en 
mogelijkheden

- de privaatrechtelijke situatie (waarin de gemeente geen rol speelt) geen overweging 
moet spelen in het nemen van publiekrechtelijke verantwoordelijkheid

verzoekt het college:

om spoedig weer met alle betrokken partijen om tafel te gaan zitten en het voortouw te 
nemen bij het oplossen van de huidige problemen

en gaat over tot de orde van de dag. 

Motie aangenomen met 16 stemmen voor en 1 stem tegen, stemming per fractie.

Voor: fracties VVD, AbHL, GroenLinks, PvOJ, CDA, LHL, PvdA.
Tegen: fractie D66.

Stemverklaring afgegeven door D66.

Toezegging wethouder van der Stek: hij zal in overleg met de griffier een datum prikken 
voor een raadsinformatiebijeenkomst over dit onderwerp

M1. PvdA, Aanpassing afwegingskader Woonvisie.
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van raadsvoorstel 21.42 Programmabegroting 2022

overwegende
dat er nog steeds plannen van burgers voor de bouw van een of meer woningen om 
onduidelijke redenen worden afgewezen
dat deze plannen vaak niet eens serieus worden beoordeeld
dat er in onze gemeente een grote behoefte is aan diverse type woningen
dat de huidige beoordelingscommissie voor een te groot deel bestaat uit direct betrokken 
ambtenaren
dat er een (groter) aantal burgers in deze cie benoemd dient te worden

verzoekt 

het college van B en W om het afwegingskader te verruimen en tenminste drie “gewone” 
burgers deel uit te laten maken van de beoordelingscommissie

en gaat over tot de orde van de dag.”

Motie is ingetrokken. 

M2. PvdA, Ontwikkelen Breedvennen
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van raadsvoorstel 21.42 Programmabegroting 2022

overwegende
- dat er in Leende nog steeds een gebrek is aan goedkopere woningen, 

seniorenwoningen en geschikte appartementen (Huur en Koop)
- de gemeente gronden bezit in de Breedvennen
- de gemeente daar dus kan bepalen welke woningen er gebouwd kunnen worden
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besluit

in 2022 hiervoor plannen te ontwikkelen t.l.v. de Bouwgrondexploitatie Breedvennen 

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie aangenomen, 11 stemmen voor, 6 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties VVD, GroenLinks, PvOJ, D66, LHL, PvdA.
Tegen: fracties AbHL, CDA

Stemverklaringen afgegeven door GroenLinks, D66 en LHL. 

M3. PvdA, Fietspad Leende-Sterksel
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van raadsvoorstel 21.42 Programmabegroting 2022 en 
informatie verkregen in een bijeenkomst van de werkgroep Verkeer

overwegende

dat in de begroting 2022 geen middelen zijn opgenomen voor nader onderzoek naar de 
mogelijkheden van een veilig fietspad Leende-Sterksel
dat er een voorlopige schatting ligt van de kosten voor aanleg van het fietspad van € 
2.000.000
dat een nieuw, vrij liggend fietspad met een breedte van 3,5 meter en een lengte van 2,1 
km technisch haalbaar is
dat er nu lang genoeg over dit fietpad is gepraat

besluit

het college op te dragen binnen 6 maanden na heden te zorgen voor een onderbouwd 
plan om de aanleg te realiseren in 2022. Het investeringsbedrag van 2 miljoen euro op te 
nemen in het overzicht investeringen 2022 en de kapitaalslasten van € 60.000,-- op te 
nemen in de begroting voor 2023 en verdere jaren

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie verworpen, 4 stemmen voor, 13 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties GroenLinks, PvOJ, D66, PvdA
Tegen: fracties VVD, AbHL, CDA, LHL 

M4. PvdA, Dorpsplein Leende.
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van raadsvoorstel 21.42 Programmabegroting 2022 en de 
schetstekening uit 2009

overwegende

dat het Centrumplan in Leende de voltooiing nadert
dat het nu tijd is om het oorspronkelijke plan om het marktplein als dorpsplein in te gaan 
richten uit te gaan voeren
dat hierbij ook bijbehorende verkeersmaatregelen moeten worden genomen

verzoekt

in 2022 een plan te (laten) ontwikkelen om een dorpsplein te realiseren 
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en gaat over tot de orde van de dag.”

Motie aangenomen, 12 stemmen voor, 5 stemmen tegen. Stemming per fractie. 

Voor: fracties VVD, AbHL, GroenLinks, PvOJ, LHL, PvdA
Tegen: fracties D66, CDA

Stemverklaring afgegeven door  AbHL.

M5. PvdA, Dorpsraden
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van raadsvoorstel 21.42 Programmabegroting 2022, de 
Algemene Beschouwingen van de PvdA bij de behandeling Jaarrekening 2020, de 
mededeling wethouder van 3 juni jl. over het vastlopen van overleg met de dorpsraden

overwegende

dat in de kadernota 2022 geen middelen zijn opgenomen om meer inhoud te kunnen 
geven aan de rol van de dorpsraden
dat het faciliteren van de dorpsraden van het grootste belang is
dat het garanderen van het democratisch gehalte van de samenstelling van de 
dorpsraden belangrijk is
dat het opstellen van nieuwe convenanten tussen de gemeente en de dorpsraden geen 
uitstel meer toestaat

besluit

het college op te dragen binnen 6 maanden na heden te zorgen voor nieuwe 
convenanten en hiervoor jaarlijks een bedrag van € 50.000 uit te trekken in de begroting 
2022 e.v, te financieren uit het positieve saldo van de programmabegroting 2022

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie verworpen, 2 stemmen voor, 15 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties PvOJ, PvdA
Tegen: fracties VVD, AbHL, GroenLinks, D66, CDA, LHL

Stemverklaring afgegeven door GroenLinks.

M6. PvdA, Meer groen in de wijk.
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van raadsvoorstel 21.42 Programmabegroting 2022, de 
Algemene Beschouwingen van de PvdA bij de begrotingsbehandeling 2021 en het artikel 
in VNG Magazine in 2020

overwegende

dat de gemeente Heeze-Leende graag als groene gemeente bekend wil staan
dat de PvdA al een aantal jaren vraagt om meer geld voor het openbaar groen
dat in de programmabegroting 2022 door het college opnieuw geen extra maatregelen, 
dus geen extra geld is opgenomen
dat de bezuinigingsmaatregelen op het groenonderhoud van een aantal jaren geleden 
nog steeds niet zijn gecorrigeerd
dat het VNG Magazine in 2020 aangegeven heeft dat meer groen in de wijk meer geld en 
betrokkenheid van bewoners oplevert

verzoekt
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in 2022 een project “Meer groen in de wijk” te ontwikkelen en dit te financieren t.l.v. het 
batig saldo in de programmabegroting 2022 e.v. 

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie aangenomen, 13 stemmen voor, 4 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties VVD, AbHL, GroenLinks, PvOJ, D66, LHL, PvdA
Tegen: fractie CDA

M7. PvdA, Huisvesting Zelfbewoningsplicht.
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van:
• de woningmarkt in Heeze-Leende onder spanning staat met name voor starters en 

middeninkomens
• middeninkomens en starters niet kunnen concurreren met kapitaalkrachtige 

(particuliere) beleggers en een geschikte woning voor deze groepen daardoor minder 
bereikbaar wordt

• door de verhuur van woningen voor starters en middeninkomens interessante 
woningen uit de markt verdwijnen, waardoor woonlasten voor deze groepen stijgen

overwegende
• dat we in Heeze-Leende willen bouwen voor bewoners, niet voor beleggers en 

speculanten
• een zelfbewoningsplicht ervoor zorgt dat de koper een verplichting heeft om zelf in de 

woning te gaan wonen en dat deze clausule ervoor zorgt dat een woning niet 
aangeschaft wordt om te verhuren en hier winst mee te maken

• meerdere gemeenten in onze omgeving een zelfbewoningsplicht al hebben ingevoerd 
zoals bijvoorbeeld Eindhoven, wat ook betekent dat de druk op de woningmarkt in 
Heeze-Leende alleen maar toeneemt

• de woningmarkt in Heeze-Leende onvoldoende voorziet in betaalbare woningen voor 
starters en huishoudens met een laag/midden inkomen

• dat de komende jaren er wel voor deze doelgroepen nieuwe woningen worden 
ontwikkeld en dat behoud van de koopwoningvoorraad minstens zo belangrijk blijft

verzoekt het college van B en W om
• bij nieuwe koopwoningen, te realiseren op grond van de gemeente, standaard in de 

voorwaarden een zelfbewoningsplicht voor minimaal 3 jaar op te nemen
• bij nieuwe projecten op grond van diverse partijen, indien juridisch mogelijk een 

zelfbewoningsplicht op te nemen in de anterieure overeenkomst
• te onderzoeken of het bij latere doorverkoop ook mogelijk is een zelfbewoningsplicht 

in te voeren voor bestaande bouw en de uitkomsten van dat onderzoek voor te leggen 
aan de raad”

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie aangenomen, 10 stemmen voor, 7 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties VVD, GroenLinks, PvOJ, LHL, PvdA
Tegen: fracties AbHL, D66, CDA

Stemverklaringen afgegeven door AbHL en CDA.

M8. PvdA, Duurzaamheidsbeleid
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van raadsvoorstel 21.42 Programmabegroting 2022
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overwegende

dat de gemeente Heeze-Leende het goede voorbeeld moet geven bij het ontwikkelen van 
duurzaamheidsmaatregelen
er behoefte is aan meer oplaadpalen in de gemeente
dat met meer oplaadpalen het gebruik van elektrische auto’s zal worden bevorderd

besluit

in 2022 hiervoor plannen te ontwikkelen en deze te financieren t.l.v. het batig saldo in de 
programmabegroting 2022

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie verworpen, 7 stemmen voor, 10 stemmen tegen. Stemming per fractie. 

Voor: fracties VVD, AbHL, PvOJ, PvdA
Tegen: fracties GroenLinks, D66, CDA, LHL

Stemverklaringen afgegeven door VVD, GroenLinks, D66, CDA en LHL. 

M9. PvOJ, Woningtekort
“De raad van de gemeente Heeze-Leende, in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend
van de begroting 2022-2025

overwegende dat
er in Nederland een groot woningtekort is, zo ook in de gemeente Heeze-Leende. Dat er 
alles aan gedaan moet worden om dit tekort op te heffen

verzoekt 
het college van Heeze-Leende c.q. de wethouder
na te gaan hoeveel woningzoekenden er in onze gemeente zijn en hoe groot het 
woningtekort is
in overleg te gaan met de woningcorporaties ter stimulering voor meer en sneller 
realiseren van sociale woningen
daar waar mogelijk is de procedure tot bouw van woningen te verkorten en te 
vereenvoudigen
de raad uiterlijk 1 maart 2022 te informeren naar de resultaten

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie aangenomen, 10 stemmen voor, 7 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties VVD, PvOJ, D66, CDA, PvdA
Tegen: fracties AbHL, GroenLinks, LHL

Stemverklaring afgegeven door GroenLinks. 

M10. PvOJ, PvdA, AbHL, Verkeersveiligheid Iras/Oudenmolen
“De raad van de gemeente Heeze-Leende, in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend
van de begroting 2022-2025

overwegende dat
een kerngroep van de Iras en Oudenmolen te Heeze zich al jaren zorgen maken over de 
verkeersveiligheid van de Oudenmolen
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in diverse gesprekken met de ambtenaar en de wethouder trachten zij de 
verkeersveiligheid onder de aandacht te brengen met het doel het bespoedigen van een 
oplossing van dit probleem
in diverse gesprekken zijn data genoemd voor een evt. oplossing die steeds werden 
veranderd

verzoekt
het college van Heeze-Leende c.q. de wethouder
op korte termijn nogmaals in gesprek te gaan met een afvaardiging van de bewoners van 
Iras en Oudemolen; duidelijke afspraken te maken wat gedaan gaat worden aan de 
oplossing van de verkeersveiligheid op de Oudemolen en indien mogelijk dit uiterlijk in 
2023 te realiseren 

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie verworpen, 8 stemmen voor, 9 stemmen tegen. Hoofdelijke stemming.

Voor: F. Maas, mw. M. van Breugel-Smolders, D. Keuten, M. de Lange, A. Snoeijen, mw. 
T. Veldkamp, J. de Turck, H. Scheepers
Tegen: mw. M. ten Hout, J. Cuijten, M. Klerks, J. Vos, mw. I. Maas, A. Dietvorst, P. 
Vertogen, mw. A. Hijmans, R. Groenewoud

Stemverklaringen afgegeven door M. Klerks, J. Vos, mw. I. Maas, P. Vertogen, mw. 
Hijmans, R. Groenewoud. 

M11. AbHL, 25-jarig jubileum gemeente Heeze-Leende
De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 november 
2021

kennis genomen hebbend van:
- Het bedrag van 25 duizend euro in de begroting voor het 25-jarig Jubileum Gemeente 

Heeze-Leende
- Er staat in de begroting (p.11) bij “wat willen we”: Initiatieven worden in eerste instantie 

door de inwoners zelf genomen. Inwoners voelen zich verantwoordelijk voor de 
leefbaarheid, sociale samenhang en veiligheid van hun eigen buurt/wijk. En vervolgens 
staat er bij “wat gaan we daarvoor doen”: In 2022 wordt onderzocht hoe het 
burgerbudget op een andere manier ingezet kan worden dan via Burgerkracht. Op de 
technische vragen is geantwoord: “Meerjarig is een bedrag van 25.000,-- opgenomen in 
de begroting voor het Burgerbudget.”

- Vooralsnog is niet gepland de gemeenteraad goedkeur te vragen voor de besteding van 
het burgerbudget is geantwoord op de technische vragen.

- Dat het budget kleine ergernissen in voorgaande jaren onvoldoende is om alle 
aanvragen te honoreren.

overwegende
- dat twee bedragen van ieder 25.000 euro, samen 50.000 euro, in de begroting nog 

geen duidelijke bestemming hebben.
- dat het in het kader van het 25-jarig jubileum van de Gemeente Heeze-Leende een 

mooi en nuttig cadeau is aan de inwoners om het budget voor kleine ergernissen 
eenmalig met 50.000 euro te verhogen waardoor de inwoners aanzienlijk meer van hun 
eigen aangedragen ergernissen opgelost zien worden.

- Dat het burgerbudget bestemd was voor initiatieven van burgers. Dit sluit redelijk aan bij 
het budget kleine ergernissen omdat het daarbij ook besteed wordt aan initiatieven van 
de burgers.

spreekt uit:
De inwoners als cadeau voor het 25-jarig jubileum van de Gemeente Heeze-Leende 
50.000 euro extra budget te geven voor het verhelpen van kleine ergernissen. Deze 
50.000 euro te dekken met 25.000 euro dat in de begroting bestemd is voor het 25-jarig 
jubileum van de Gemeente Heeze-Leende en overige 25.000 euro te dekken uit het 
budget dat in de begroting staat voor het Burgerbudget of wat daar eventueel voor in de 
plaats zou komen.
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en gaat over tot de orde van de dag”

Motie verworpen, 3 stemmen voor, 14 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties AbHL, GroenLinks
Tegen: fracties VVD, PvOJ, D66, CDA, LHL, PvdA

M12. AbHL, Onroerendzaakbelasting maximaal verhogen met inflatie over deze 
bestuursperiode

“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van:
De tekst in de programmabegroting 2021-2024:
1. Eénmalig vervallen compensatie stijging WOZ-waarden
In voorgaande jaren werd bij de bepaling van de tarieven voor de 
onroerendezaakbelasting (OZB) uitgegaan van een inflatiecorrectie die werd toegepast 
op de OZB-baten (WOZ-waarde maal OZB-tarief). De gemeente hield dus rekening met 
een verhoging van de OZB-last die maximaal gelijk was aan de inflatiecorrectie. 
Waardestijgingen werden gecompenseerd waardoor het OZB-tarief voor woningen zelfs 
daalde. In 2021 wordt éénmalig niet overgegaan tot compensatie van de waardestijging 
van woningen en niet-woningen (waarde peildatum 1-1-2020). Dit betekent dat de OZB-
tarieven worden verhoogd met de inflatiecorrectie (1,5%). Uitgaande van een 
waardestijging van 5,5% bij woningen en 0,8% bij niet-woningen leidt deze eenmalige 
ingreep tot structureel hogere baten.
2. De plannen in het coalitieakkoord ‘Samen kernachtig sterk’ blijven de basis voor 

deze begroting. Daarin staat:
2.1. Ozb vast te zetten voor deze periode (max. stijging met de inflatie)

overwegende dat er nu een afwijking is ten opzichte van het coalitieakkoord.

spreekt uit

De onroerendezaakbelasting (OZB) in de begroting 2022 weer op het oorspronkelijk 
groeipad, max. stijging met de inflatie, te brengen zodat aan de opdracht in het 
coalitieakkoord wordt voldaan over deze hele regeerperiode. (dus corrigeren voor de 
extra verhoging bovenop de inflatie uit programmabegroting 2021-2024).

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie verworpen, 2 stemmen voor, 15 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fractie AbHL
Tegen: fracties VVD, GroenLinks, PvOJ, D66, CDA, LHL, PvdA

M13. AbHL, Aanloopfinanciering energiecoöperatie
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

kennis genomen hebbend van:
De tekst in de programmabegroting 2021-2024:  2.4. Milieu, Energietransitie 
Het beschikbare budget van € 50.000 is alleen voldoende bij doorzetting van de lopende 
processen ten behoeve van invulling van de energietransitie (o.a. Energiecorridor A67, 
duurzaamheidscampagne (bewustwording m.b.t. o.a. energiebesparingsmaatregelen) 
inclusief dashboard) en het actualiseren van de beleidstukken.
Er is gekozen om meer activiteiten uit het Spoorboekje Duurzaamheid op te pakken in 
combinatie met opstellen en actualisatie van beleidsstukken ontstaat er voor de jaren 
vanaf 2022 een gemiddeld tekort van € 115.000. Het gevraagde bedrag biedt geen 
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ruimte om onverwachte verplichtingen voortvloeiend uit bijvoorbeeld de Regionale 
Energiestrategie of de Transitie Warmte op te vangen. De verwachting is dat vanuit het 
Rijk voor deze processen meer gelden gaan komen ter ondersteuning van de uitvoering 
van deze processen binnen de energietransitie.
In de begroting 2022 is hiervoor een structureel nadeel van € 100.000 opgenomen.

spreekt uit 

dat we als gemeente Heeze-Leende gebaat zijn bij de inspanningen en werkzaamheden 
van de Coöperatie Opgewekt Heeze-Leende in het groeiende takenveld vanuit de Res 
1.0. 

dat de coöperatie in de opmaat naar uitbreiding, versterking en een goede bestuurlijke 
binding beter in staat is dit te verwezenlijken d.m.v. een aanloopfinanciering 

dat we in de begroting hiervoor nog geen concrete beschrijving en budget treffen 

verzoekt het college 

De coöperatie in de opmaat naar  een uitbreiding en versterking en een goede 
(bestuurlijke) binding met de gemeente, faciliteiten en een aanloopfinanciering te bieden 
om dit te kunnen gaan verwezenlijken.
Hiervoor in de programmabegroting, milieu, energietransitie een bedrag te oormerken 
wat de kapitaal lasten van een initiatief dekt. 
Hiervoor een bedrag van € 15.000 te budgetteren

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie verworpen, 5 stemmen voor, 12 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties AbHL, GroenLinks, D66, PvdA
Tegen: fracties VVD, PvOJ, CDA, LHL

Stemverklaring afgegeven door VVD. 

M14. GroenLinks, uitvoeren onderzoek naar versterking ambtelijke capaciteit in 
het ruimtelijk domein

“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november. 2021

Kennis genomen hebbend 
van de programmabegroting en de beantwoording van onze vragen

Overwegende dat
- Veel ambities in het ruimtelijk domein niet gerealiseerd kunnen worden door het 

ontbreken van voldoende ambtelijke capaciteit (qua kwantiteit en kwaliteit).

Verzoekt
Het college van Heeze-Leende om:

- Ter voorbereiding op de coalitievorming in het voorjaar van 2022 een onderzoek uit te 
voeren naar de versterking van de ambtelijke capaciteit in het ruimtelijk domein.  
Hierbij sluiten we wat ons betreft niet uit om hier meer de samenwerking te zoeken 
met andere gemeenten (al dan niet in A2 verband). 

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie aangenomen, 9 stemmen voor, 8 stemmen tegen. Stemming per fractie.

Voor: fracties GroenLinks, CDA, LHL
Tegen: fracties VVD, AbHL, PvOJ, D66, PvdA
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Stemverklaringen afgegeven door VVD en AbHL. 
M15. GroenLinks, Extra geld voor achterstallig onderhoud en aanleg 

fietsinfrastructuur (doorfietsroute Heeze en Leende naar Eindhoven)
“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

Kennis genomen hebbend 
van de programmabegroting en de beantwoording van onze vragen

Overwegende dat
- Er steeds meer behoefte is aan goede fietsverbindingen (recreatief en woon/ 

werkverkeer) ook als gevolg van de grote toename van het gebruik van de elektrische 
fiets

- Er al veel te lang gepraat wordt over een “doorfietsroute” van Heeze en Leende naar 
Eindhoven. Vanuit Heeze gaat het om twee routes, naar Eindhoven – Zuid (HighTech 
Campus) via Hutdijk in Waalre en naar Eindhoven-Centrum via de Rielsedijk.

- De huidige fietspaden op deze routes veel te smal zijn, slecht onderhouden zijn, en 
zelfs regelmatig leiden tot (bijna) ongelukken

- Het relatief eenvoudig mogelijk is om  prettige doorfietsroutes te realiseren  op een 
bestaand tracé (zie als voorbeeld het fietspad Heeze - Valkenswaard langs de 
Heezerenbosch)

Verzoekt
Het college van Heeze-Leende om:

- Specifiek onderzoek te doen naar de onderhoudstoestand van de fietspaden op het 
traject van Heeze naar Eindhoven en van Leende naar Eindhoven

- Voor dit onderzoek een toereikend bedrag op te nemen in de begroting van 2022 
zodat we in de begroting van 2023 voor de verbetering van de onderhoudstoestand  
van deze fietspaden de benodigde middelen ter beschikking kunnen stellen

- In de begroting van  2022 de benodigde middelen op te nemen  voor het onderzoek 
naar de beste doorfietsroutes van Heeze naar Eindhoven en van Leende naar 
Eindhoven.

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie aangenomen, 17 stemmen voor, 0 stemmen tegen. Stemming per fractie. 

Voor: fracties VVD, AbHL, GroenLinks, PvOJ, D66, CDA, LHL, PvdA

M16. GroenLinks, Intensivering aandacht voor digitale tweedeling en 
laaggeletterdheid

“De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 
november 2021

Kennis genomen hebbend 
van de programmabegroting en de beantwoording van onze vragen

Overwegende dat
- Onderzoek uitwijst dat er steeds grotere verschillen zijn in digitale vaardigheden 

tussen groepen mensen  en dat laaggeletterdheid hierbij een serieus probleem vormt.  
- Grote groepen mensen (jong en oud) moeite hebben om mee te komen in ons digitale 

tijdperk 

Verzoekt
Het college van Heeze-Leende om hierin verbetering aan te brengen door o.a.:
- De subsidie van het Taalpunt van de bibliotheek uit te breiden om laaggeletterdheid 

en digitale tweedeling op te sporen en te verhelpen. 
- Ervoor te zorgen dat de cursussen “digitaal omgaan met de overheid” voor iedereen 

toegankelijk zijn en dat indien nodig hier extra middelen voor vrijgemaakt worden.
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- Digitale vaardigheden van jongeren en ouderen te verbeteren, ook om sociale isolatie 
te voorkomen. Dit kan o.a. door met basisscholen af te spreken meer en specifiek 
aandacht te besteden aan bijvoorbeeld digitaal pestgedrag en mediawijsheid.

- Er voor te zorgen dat digitale kanalen van de gemeente (zoals de website en 
bijbehorende apps) voldoen aan de hoogste wettelijke standaarden m.b.t. digitale 
toegankelijkheid.

en gaat over tot de orde van de dag”

Motie aangenomen, 17 stemmen voor, 0 stemmen tegen. Stemming per fractie. 

Voor: fracties VVD, AbHL, GroenLinks, PvOJ, D66, CDA, LHL, PvdA

Stemverklaring afgegeven door VVD.

M17. VVD, Aanpassen afwegingskader woningen
De raad van de gemeente Heeze-Leende in openbare vergadering bijeen op 8 november 
2021

Kennis genomen hebbend van
- De initiatieven van verschillende inwoners in Heeze, Leende en Sterksel voor 

kleinschalige woningbouwprojecten, het splitsen van kavels, het splitsen van 
boerderijen, etc.;

- De ervaringen van deze inwoners dat hun initiatieven door de gemeente worden 
afgewezen;

- De toelichting van deze inwoners dat zij bij de gemeente geen coöperatieve, 
meedenkende houding ervaren en geen duidelijkheid krijgen over de redenen voor 
afwijzing van hun initiatief;

Overwegende dat
- Er in Heeze-Leende veel starters en senioren zijn die in de gemeente op zoek zijn 

naar een woning;
- Wij deze starters en senioren graag in de gemeente behouden;
- Juist kleinschalige woningbouwprojecten, splitsingen van kavels en boerderijen e.d. 

kunnen leiden tot passende en betaalbare woningen voor deze doelgroepen vanuit 
onze gemeente;

- Het afwegingskader dat door het college is vastgesteld kennelijk te stringent is om dit 
soort initiatieven mogelijk te maken;

- Er vanuit het college en de ambtelijke organisatie te weinig wordt meegedacht en 
onvoldoende de ruimte wordt genomen om met initiatiefnemers te onderzoeken hoe 
zij hun initiatief vorm kunnen geven;

Verzoekt
Het college van Heeze-Leende om:
- Het afwegingskader zodanig aan te passen dat er ruimte ontstaat voor lokale 

initiatieven, binnen nieuw te vormen beleid;
- Bij te sturen in de wijze waarop het college en de ambtelijke organisatie ingaat op 

inwoners die zich melden met initiatieven, zodanig dat zij met deze inwoners 
meedenken

en gaat over tot de orde van de dag” 

Motie verworpen, 6 stemmen voor, 11 stemmen tegen. Stemming per fractie. 

Voor: fracties VVD,GroenLinks, PvOJ,  PvdA
Tegen: fracties AbHL, D66, CDA, LHL

Stemverklaring afgegeven door D66. 

De raad van de gemeente Heeze-Leende besluit, met stemming per fractie, conform het 
voorstel van burgemeester en wethouders

• De programmabegroting 2022-2025 vast te stellen inclusief:
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o Addendum 1, dit betreft het “Addendum begroting 2022: septembercirculaire 
2021”; 

o De geraamde  begrotingsoverschotten voor de jaren 2022 tot en met 2025 te 
storten in de Algemene reserve ter versterking van het eigen vermogen. 
Concreet betreft het de onderstaande bedragen.    
▪ 2022      € 502.000
▪ 2023      € 277.000 
▪ 2024      € 325.000
▪ 2025      € 861.000

o Addendum 2, dit betreft de aanpassing van de tabel financiële kengetallen in de 
paragraaf Weerstandsvermogen en risicobeheersing.

• Het college te autoriseren voor de investeringen 2022 overeenkomstig de 
investeringsplanning 2022-2025.

• De verordening op de heffing en invordering van onroerende-zaakbelastingen 
2022 vast te stellen. 

• De verordening op de heffing en invordering van riool- en waterzorgheffing 2022 
vast te stellen.

• De verordening op de heffing en invordering van afvalstoffenheffing en 
reinigingsrechten 2022 vast te stellen.

• De verordening op de heffing en invordering marktgeld 2022 vast te stellen.
• De verordening op de heffing en invordering lijkbezorgingsrechten 2022 vast te 

stellen.
• De verordening op de heffing en invordering van leges 2022 (incl. ROEB-lijst 

2022) vast te stellen.
• De verordening op de heffing en invordering van toeristenbelasting 2022 vast te 

stellen.

Voorstel aangenomen, 17 stemmen voor, 0 stemmen tegen. Stemming per fractie. 

Voor: fracties VVD, AbHL, GroenLinks, PvOJ, D66, CDA, LHL, PvdA

Stemverklaring afgegeven door AbHL. 

De afgegeven stemverklaringen bij de stemmingen over het amendement, de moties en 
het voorstel maken integraal onderdeel uit van de digitale opname van de 
raadsvergadering en kunnen worden nageluisterd via het raadsinformatiesysteem 
(www.Heeze-Leende.nl/webcast). 

6. Rondvraag
Van de rondvraag wordt gebruik gemaakt door de fracties PvOJ, CDA, AbHL en 
GroenLinks. 

7. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om ± 23.03 uur. 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering
van de raad d.d. 13 december 2021 

,de voorzitter

,de griffier

http://www.heeze-leende.nl/webcast

